
И з л о ж -
ба на тема 
„Пазим тра-
д и ц и и т е ” 
представи-
ха членове-
те на  сдру-
ж е н и е т о 
„ С ъ ю з  н а 
пенсионе-
рите -2004“ 
п о  п о в од  
10-годиш -
ния юбилей 
от създава-
нето на организацията. 
Това е първата по вид  из-
ложба, която показва за-
пазеното от векове, спо-
дели председателят на 
сдружението Йорданка 
Денева. Експонати от да-
лечните 1870-та и 1910-
та година, тъкани черги 
и килими, бродирани и 
плетени покривки и кър-
пи, земеделски сечива и 
кухненска посуда са само 
част от представените 
предмети. На изложбата 
са показани носии от раз-
лични региони. От тези 
региони, от които хората 
са дошли преди години 
тук и са останали  в Кава-

рна, добави 
Денева. 

С д ру же -
нието е ос-
новано през 
месец юни 
2008 г. Група 
ентусиасти, 
н а ч е л о  с 
Милица Ко-
лева, Стой-
ка Ангело-
ва, Йордан-
ка Димова, 
Радка Попо-

ва и Марин Драгнев от 
гр. Добрич, се събират в 
този клуб и го учредяват. 
Това сдружение е част 
от националното  сдру-
жение „Съюз на пенси-
онерите - 2004”- едно от 
най-големите в страната. 
След това започва осно-
ваването на клубовете 
по селата. Дотогава в 
Каварна е имало само 
един клуб, сега са 10, а 11 
са в населените места. В 
организацията членуват 
560 човека.Тези клубове 
обединяват възрастните 
хора, стремим се  да на-
правим живота им малко 

Следва на 3 стр.

Издава Общински медиен център
e-mail: media@kavarna.bg

ОБЩИНСКИ СЕДМИЧЕН ВЕСТНИК
Сряда, 3 октомври 2018 г. Брой 36 (2144)

ОТДАВА ПОД НАЕМ:  
Гарсониера - 250лв/мес;
ПРОДАВА: 

Парцел със стара къща .............. 17000Е;
Парцел със стара къща .............. 19500Е; 
Реновирана къща ....................... 70000Е ;  
Реновирана къща ....................... 95000Е ; 
Гарсониера ................................... 20500Е;
Студио- тухла, център ................. 23500E
Двустаен - тухла .......................... 29000Е;
Тристаен - тухла .......................... 43300Е;

КУПУВА/ПРОДАВА  
ЗЕМЕДЕЛСКА ЗЕМЯ от 2100 до 2300лв/дка. гр. Каварна, ул. „Добротица“ 26

АДРЕС - НЕДВИжИМИ ИМОТИ
0570/8 55 11, 0889 870 383
гр. Каварна, ул. Г. Кирков 1

„Каварна е прекрасен 
пример как „Визия за 
България“ може да бъде 
приложена на общинско 
ниво“. Това каза народ-
ният представител Жельо 
Бойчев от ПГ на „БСП за 
България“ на среща с 
гражданите на Каварна 
по повод представянето 
на „Визия за България“. 
Той каза още, че най- 
ясното доказателство 
за това е, че общината 
привлича по-голямата 
част от инвестициите в 
областта. „Радвам се, че 
Каварна е нагледен при-

мер, който показва как, 
в рамките само на един 
мандат, е възможна една 
по- различна местна по-
литика, насочена към 
гражданите“, коментира 
Бойчев. Той  поздрави 
кмета на Каварна Нина 
Ставрева, че туризмът е 
превърнат в приоритет и 
това е видимо от два пъти 
по- големите приходи от 
туристически данък. На 
въпрос от присъстващи-
те за трудностите, които 
срещат земеделците от 
региона, Румен Георгиев 
припомни, че земедели-

ето е един от основните 
приоритети във Визията, 
в който се залага на нов 
модел в аграрната по-
литика и справедливо 
разпределение на евро-
средствата към малките 
и средни земеделски 
производители и коопе-
рациите. В дискусията 
участие взеха  народният 
представител Иван Ибри-
шимов, секретарят на ИБ 
на БСП Вяра Емилова и 
кметът на Каварна Нина 
Ставрева.

Пресцентър  
на НС на БСП

КАВАРНА Е ПРИМЕР, ЧЕ „ВИЗИЯ ЗА БЪЛГАРИЯ“ 
Е ПРИЛОжИМА НА ОБЩИНСКО НИВО

Кметът на общината Нина Ставрева разговаря с депутатите от ПГ на „Коалиция 
за България.

10 години сдружение 
„Съюз на пенсионерите – 2004“ в Каварна

ВЪЗРАСТНИТЕ СЪХРАНЯВАТ 
И ПРЕДАВАТ ТРАДИЦИИТЕ

Митка Златева

Йорданка Денева

Какви дейности се из-
вършват в момента в 
ПТК „Карвуна“, госпожо 
Златева?

Периодът, в който се 
намираме, се характери-
зира с усилена дейност 
на полето. В момента се 
извършва прибиране на 
пролетниците. След жът-
вата на слънчогледа дой-
де ред на царевицата, 
успоредно се извършва 
и подготовка на площите 
за сеитба на есенниците 
- пшеница и ечемик. В 
момента механизатори-
те ни дисковат и торят.  
След първата обработка 

започва торенето, следва 
втора обработка  и едва 
тогава иде ред на сеял-
ките. Преди това засяхме 
рапицата. 

Доволно ли е ръковод-
ството на кооперацията 
от добивите на пшени-
цата?

Средният добив е 650 
килограма от декар, но 
това количество не ни 
удовлетворява.  Вложи-
хме доста средства в 
отглеждането на тази 
култура, изпълнихме 
всички дейности, които 
изискваше технологията,
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Митка Златева, председател на Производствeно-
търговска кооперация „Карвуна“:

ОЩЕ Е РАНО ДА МИСЛИМ 
ЗА РАЗМЕРА НА РЕНТАТА

Днес на общинските 
съветници и гражданите, 
които бяха в залата, беше 
поднесена информация, 
свързана с новия опорен 
план. Тя е направена на 
базата на последната 
информация за направе-
ното от община Каварна, 
която касае вече реа-
лизираните строителни 
разрешения, а така също 
и актуална информация 
от кадастралната карта 
на общината.

Хубавото на този нов 
опорен план, разработен 
реално за по-малко от 
два месеца, е че онези 
16.10 процента, за които 
говорехме, че надвиша-
ват допустимото застро-
яване в така наречените 
понто-сарматски степи, 
вече са 4 процента. При 

всички разговори, които 
имахме в Министерство-
то на околната среда и во-
дите (МОСВ), съвместно 
с Националния център за 
териториално развитие, 
Регионалното министер-
ство и община Каварна 
стана ясно, че допустимо-
то застрояване в защите-
ните понто-сарматските 
степи е 1 процент. Тоест в 
момента ние имаме една 
ситуация, в която говорим 

за 3 процента застро-
яване над допустимото. 
Става ясно обаче, че този 
1 процент чисто норма-
тивно не е регламентиран 
никъде. Така или иначе 
община Каварна вече е 
предприела достатъчно  
стъпки за изпълнението 
на мерките във връзка 
с решението на Евро-
пейския съд от месец 
януари 2016 година. Ние 
сме направили предло-
жение за увеличаване 
на площта на резерват 
Калиакра с три имота, 
които не са общинска 
собственост. Разбирате, 
че това са редица сре-
щи и разговори техните 
собственици, единият от 
които е Министерството 
на културата.
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Нина Ставрева, кмет на община Каварна:

НАДЯВАМ СЕ ДОГОДИНА ДА ИМАМЕ
ОБЩ УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА ОБЩИНАТА

Нина Ставрева

Ръководителят на еки-
па, който изработва Об-
щия устройствен план на 
община Каварна (ОУП), 
информира общинските 
съветници с хода на ра-
ботата и новите момен-
ти при съставянето на 
този документ. Арх. Иван 
Димчев от Националния 
център за териториално 
развитие говори пред 
присъстващите, сред 
които и членове на ини-
циативния комитет „За 
туризма на Калиакра“ 
и жители на село Бъл-
гарево. Авторитетният 
специалист изпълни ан-
гажимента си пред Об-
щинския съвет, поет на 
26 юни т.г. и оформен в 
решение от съветниците.

Арх. Димчев каза, че 
ползвайки актуална ин-

формация е съставен 
нов анализ, нов опорен 
план за изработването на 
ОУП на община Каварна. 

Екипът му се е съобразил 
с новата информация, 
последната от която е 
от месец август, защото 

старият опорен план е 
правен на базата на ин-
формация от 2014 г.
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РАБОТИ СЕ ПО НОВ ПРОЕКТ ЗА ОБЩ
УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА ОБЩИНА КАВАРНА

Съветници и граждани слушат с внимание информацията на арх. Иван Димчев.
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СЪБРАХА 311 КГ
ПЛАСТМАСОВИ 
КАПАЧКИ

Точно 311 килограма 
пластмасови капачки 
събраха жителите на об-
щина Каварна за благот-
ворителната кампания 
„Аз вярвам и помагам с 
пластмасови капачки“, 
съобщиха от общинската 
администрация. Най-ак-
тивни по време на кампа-
нията са били учениците 
от ОУ „Йордан Йовков“ 
и СУ „Стефан Караджа“, 
за което са отличени със 
специални грамоти. Съ-
браните за рециклиране 
капачки са били нато-
варени с транспорт на 
общината и доставени от 
неин представител в Ка-
тедралния храм „Успение 
Богородично“ във Варна 
на 29 септември.

Факел

Завърши един успешен 
за археолозите сезон на 
древногръцката колония 
Бизоне на нос Чиракман 
край Каварна. Елена Ва-
силева от Националния 
археологически институт 
и музей към БАН каза 
специално за в. „Факел“, 
че това е селище, обита-
вано почти без прекъс-
ване от еленистическата 
епоха до Късното Сред-
новековие. Разкопките на 
нос Чиракман с различни 
прекъсвания са извърш-
вани в продължение на 
32 години, като екипът на 
Елена Василева проучва 
този паметник на кул-
турата за трета поредна 
година. Разкрита е почти 
цялата крепостна стена, 
базилика от Ранновизан-
тийския период, няколко 
църкви и некрополи към 
тях, жилищни сгради и 
един голям късносредно-
вековен некропол, набро-

яващ над 700 гроба с богат 
гробен инвентар. В края 
на този археологически 
сезон екипът е допроучил 

сектор от късносреднове-
ковна сграда и получил 
шанса да достигне до пла-
стове от елинистическата 

епоха. Според специали-
стите те са изключително 
интересни и носят важна 
информация. Екипът е 

разкрил амфорни печати, 
лампи за осветление и 
други находки от бита на 
хората, които със сигур-

ност се отнасят към ели-
нистическата епоха. Ди-
ректорът на Историческия 
музей в Каварна Пенко 
Георгиев посочи, че това 
е най-интересният период 
в съществуването на тази 
древногръцка колония и 
проучването му ще даде 
изключително интерес-
ни резултати. Георгиев 
добави, че студенти от 
Таврийския институт от 
град Киев, Украйна, са изя-
вили желание да участват 
догодина безвъзмездно 
в разкопките на древния 
нос. Имаме и договоре-
ност с международна ор-
ганизация, занимаваща се 
с изпращане на студенти, 
които се интересуват от 
елинистическата епоха, 
така че през следващия 
археологически сезон 
на Чиракман ще работят 
само студенти, каза още 
директорът на музея. 

Димитър АПОСТОЛОВ

УСПЕШЕН АРХЕОЛОГИЧЕСКИ СЕЗОН НА НОС ЧИРАКМАН
От следващата година на разкопките ще работят чуждестранни студенти

В края на археологическия сезон екипът  на Елена Василева достигна до пластове от елинистическата епоха.

Продължение от 1 стр.
Другото, което сме 

свършили вече като мяр-
ка и по отношение на 
ОУП, е че сме подали 
една концепция, която 
съвсем скоро ще превър-
нем в проект и ще бъде 
финансиран от МОСВ. 
Става дума да възстано-
вим понто-сарматските 
степи в повече от  400 
дка общински терени, 
които не са реално об-
работваеми, защото са 
каменисти. При послед-
ната среща с министъра 
на МОСВ съвместно с 
зам.-министъра на МРРБ 
Валентин Йовев се раз-
брахме след днешното 
заседание на Общинския 
съвет, и като сме вече на-
ясно с новата картина, да 
направим допълнителна 

среща и да търсим из-
ход. Знаете, че от самото 
начало ние настояваме 
всички застроени площи, 
особено в Селищно об-
разувание Божурец, да 
бъдат извадени от тези 
защитени зони. Сега се 
оказва, че 25% от тери-
торията на самото село 
също попадат в предели-
те на понто-сарматските 
степи. Чухте, че арх. Дим-
чев, който е ръководи-
тел на проекта, има три 
конкретни предложения 
за излизане от тази ситу-
ация. Ние ще ги обсъдим 
на предстоящата среща 
в МОСВ и съм сигурна, 
че ще намерим изход, 
защото е много по-лесно 
да се говори за 3%, а не 
за 16 %. Така че резултат 
от всички тези немалки 

усилия през последните 
два месеца вече има. 
Всъщност след тази сре-
ща в МОСВ предстои 
вече изработката на про-
екта, на базата на който 
да се изготви доклада 
за съответствие и той 
да бъде внесен в МОСВ 
за екологична оценка. 
Разбира се, преди да се 
направи тази стъпка от 
страна на изпълните-
лите, ще имаме много 
срещи с онези, които 
ще правят екологичната 
оценка. Не трябва да 
губим шанса си, тъй като 
това ще е втори опит. 
Аз силно се надявам, че 
догодина този процес ще 
бъде финализиран. Как-
то се казва, да не слагаме 
каруцата пред магарето, 
но съм оптимистка. Има 

сериозен напредък.
Положително е, че в 

момента, в който започне 
изработката на този про-
ект, жители на Българево 
ще имат възможност и 
право да заявят своите 
инвестиционни намере-
ния и те да бъдат отра-
зени в този проект. Тези 
инвестиционни намере-
ния, разбира се, трябва 
да бъдат съобразен с 
терените.  Терен, за който 
те настояват да бъде част 
от ОУП,  е категорично 
определен за природосъ-
образен туризъм. Това 
означава ниско строител-
ство. Така че параметрите 
на техните инвестицион-
ни намерения трябва да 
бъдат съобразени с тези 
изисквания.

Димитър АПОСТОЛОВ

Нина Ставрева, кмет на община Каварна:

НАДЯВАМ СЕ ДОГОДИНА ДА ИМАМЕ
ОБЩ УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА ОБЩИНАТАПродължение от 1 стр.

Важно според Иван 
Димчев е, че новият опо-
рен план е съобразен с 
промените в постанов-
ките на член. 103 А от 
Закона за устройство на 
територията, уреждащ 
инвестиционното проек-
тиране и строителството 
в България и определящ 
ограниченията върху 
собствеността за устрой-
ствени цели. Архитектът 
припомни, че в края на 
2015 г. към въпросния 
член се включва текст, 
който изключва от за-
щитените зони влезлите 
вече в сила Подробни 
устройствени планове. 
През юли и декември 
2017 г. са издадени и две 
заповеди на министъра 
на МОСВ с корекции на 
очертанията на грани-

ците на така наречените 
понто-сарматски степи. 
Част от тях попадат в 
защитените зони и съ-
гласно поправката на 
този член екипът на арх. 
Димчев трябва да ги из-
вади като урбанизирни 
територии от плана на 
проекта.  По думите му с 
този анализ ще бъдат за-
познати двете министер-
ства и ще се търси изход 
от създалата се ситуация. 
А заради ограниченията, 
които се получават в тези 
защитени зони, за общи-
на Каварна тя никак не е 
лека, посочи той. 

Не така стояли нещата 
в Българево, Камен бряг 
и Свети Никола. Анализът 
сочел,  че нито един от 
построени имоти в тези 
села, не попада в пон-
то-сарматските степи. А 

инициативният комитет 
в Българево  освен съ-
ществуващите можел да 
генерира и нови инвес-
тиционни предложения.

Димчев каза още, че в 
Божурец няма промяна. 
След смяната на член 
103 А от ЗУТ и съгласно 
заповедта на министъра, 
се спира всякакво строи-
телство в едноименното 
селищно образувание. 
Могат да строят само 
тези, които имат  строи-
телно разрешение към 
месец май 2017 г. Дру-
гите се спират и съответ-
но трябва да се търсят 
компенсаторни мерки за 
ощетените граждани. Как 
ще бъдат компенсирани – 
със земя ли, с пари ли – аз 
не мога да кажа, добави 
Иван Димчев.

Факел

РАБОТИ СЕ ПО НОВ ПРОЕКТ ЗА ОБЩ
УСТРОЙСТВЕН ПЛАН НА ОБЩИНА КАВАРНА

Над 100 000 туристи са 
посетители нос Калиакра 
от началото на годината, 
съобщи директорът на 
Историческия музей в 
Каварна Пенко Георгиев.

Запазва се нивото на 
посещаемостта от мина-
лата година. Преоблада-
ват румънските туристи. 
Има отлив на руснаците, 
но пък у нас се завръщат 

поляците, коментира 
той.

Спад е отчетен само 
през месеца на Светов-
ното първенство по фут-
бол, какъвто имаше в це-
лия туристически бранш.

През последните два 
месеца обаче има сери-
озно увеличение на по-
сетителите на крепостта. 
Голям интерес има от 

българските туристи след 
новината за откритото 
гърне със златни и сре-
бърни монети и накити 
при разкопките тази го-
дина.

Морският сезон отми-
нава и хората започват 
все повече да се интере-
суват от този вид туризъм, 
коментира Георгиев.

Факел

НАД 100 000 ТУРИСТИ ПОСЕТИХА КАЛИАКРА
Със средства, осигурени от да-

рители, сдружението „В помощ на 
бездомните животни в Каварна” е 
закупило къщички за спасителния 
център за бездомни животни в 
града, съобщава сайтът Про Нюз 
Добрич. 

Сдружението се грижи за около 
25 кучета, спасени от улицата. 
Сред тях има едно сакато куче, 
както и друго, което е с краста, но 
се лекува. Всички големи кучета 
са кастрирани, обезпаразитени, 
а малките имат всички ваксини, 
включително и за бяс.

Община Каварна е предоста-
вила терен, където е изграден 
центърът. Средствата за къщич-
ките са осигурени от доброволни 
дарения от каварненци, както и от 
чужденци, които имат имоти в Ка-
варна, а също и английска органи-

зация. Новите къщички са 7, а след 
две седмици ще бъдат доставени 
още две. В тях ще бъдат настанени 
по-големите кучета, както и част 
от малките. Останалите ще бъдат 
приютени в закрито помещение 
на центъра.

От сдружение „В помощ на 

бездомните животни в Каварна” 
споделят, че най-голяма нужда 
имат от осиновители, за да се 
освобождава място и за други 
бездомни животни. Регистрирани 
са през май, а вече има около 20 
осиновени кученца.

Факел

ДАРИТЕЛИ КУПУВАТ КЪЩИЧКИ 
ЗА БЕЗДОМНИ жИВОТНИ

В края на лятото се 
увеличи броят на тури-
стите на нос Калиакра.
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Шивашка фирма „Балконф“

ТЪРСИ
Шивачи, 

окачествители,  
гладачи, кроячи –

може и без опит, обучение на място. 
търси още чистач, работник за склад и 

технолог на облекло. осигурен безплатен 
транспорт от ляхово, одърци, Храбро-
во, стражица, топола, гурково, сенокос, 

соколово, каварна, добрич до Балчик.
За контакти на тел.: 0876 621 343

Обявление на
Заповед № 605/17.09.2018 г.

Община Каварна на основание чл. 124б, 
ал. (2) от Закона за устройството на те-
риторията обявява, че е издадена Заповед 
№ 605/17.09.2018 г. на кмета на община 
Каварна, с която се разрешава изработва-
нето на подробен устройствен план-план 
за регулация (ПУП-ПР) за ПИ 518 в кв. 
63, по регулационния план на с. Бълга-
рево, община Каварна, област Добрич.

Продължение от 1 стр.
по-организиран и мал-
ко по-активен, защото, 
откъснати от професи-
ята си, при тях започва 
едно разочарование. 
Мъчим се чрез тези ме-
роприятия  да  направим 
живота им по-организи-
ран, адаптираме ги към 
съвременните условия, 
разказва г-жа Денева.

Основното в работа-
та си с пенсионерите е 
да се покаже, че като 
съхраняват и запазват  
традициите, са все още 
полезни. Традициите се 
пазят чрез песните, чрез 
фолклорните групи.” Има 
10 фолклорни групи в 
тези пенсионерски клу-
бове, които участват в 
различни фестивали. В 
селата фолклорните гру-
пи работят с подкрепата 
и на читалищата. В гра-
да има две фолклорни 
групи. Те са към пенси-
онерските клубове. През 
тези години съставите са 
участвали и в малки, и в 

големи форуми, получи-
ли са много медали за 
участие, грамоти, парич-
ни награди. В Коприв-
щица, Рожен, Жеравна, 
Велико Търново, Несе-
бър. Най-голяма заслуга 
за създаването на тези 
фолклорни групи има му-
зикалният педагог - Неве-
лина Василева, разкрива 
г-жа Денева. 

Възрастните хора от 
клубовете участват и 
правят редица базари. 
Преди години за първи 
път правят Коледен ба-
зар, после Мартенски, 
Великденски, и така вече 
седем пъти. Съхранява-
ме традициите в изра-
ботването на красивите 
мартеници, кулинарията, 
която имаме, терлиците, 
които показваме, обяс-
нява председателят на 
сдружението. 

Друго, с което се за-
нимава сдружението, е 
да се помогне на хората 
да се лекуват. Успяват да 
намерят начини групово 

да изпращат хората за 
лечение, на рехабилита-
ция в Несебър и Велин-
град. За две години и 
половина  във Велинград  
са заминали над 200 
човека от общината за 
лечение. В Несебър за го-
дина и половина - около 
60 души. Там се отива по 
направление, по клинич-
ни пътеки. И са доволни 
хората, защото проце-

дурите са добри и имат 
полза. Организираното 
лечение продължава. 
Сега престои пътуване 
до Велинград, а през но-
ември до Несебър. Има 
много желаещи, но няма 
места”, допълва Денева.

Възрастните хора от 
клубовете посещават ре-
довно исторически мес-
та и обекти. С интерес 
и желание разглеждат 

културните ценности и 
природни забележител-
ности. Често посеща-
ват опери и театрални 
постановки във Варна и 
Каварна. Пенсионерите 
от клубовете отбелязват  
годишнини от гибелта 
или рождените дни на 
патроните им. Фабрика 
„Георги Сотиров”, клуба 
на „Учителите” - „Св. Ки-
рил и Методий”, „Ангел 

Захариев”. Отбелязват 
много християнски праз-
ници, Трифон Зарезан, 
Бабинден. 

Проблемът е матери-
алната база. В селата 
имат помещения всички 
клубове, но не всички 
са добре оборудвани. 
Имат нужда от ремонт, 
от освежаване, признава 
с тъга Денева. По думите 
й най-добре в това от-
ношение са клубовете в 
Българево и Камен бряг. 
Помещенията са обшир-
ни и имат възможност 
за много дейности. В Ка-
варна всичките 10 клуба 
се помещават на едно 
място. За издържането 
на пенсионерските клу-
бове се разчита основно 
на спонсори, като най-го-
лемият е общината. Тя 
поема консумативите в 
Каварна, Камен бряг и 
Българево.  На другите 
клубове по селата  се 
осигуряват дърва или се 
заплаща тока. В залата на 
пенсионерски клуб „Рад-

ка Чаушева” по график 
се събират над 7 други 
клуба от Каварна. На 
тези срещи  възрастните 
хора празнуват заедно, 
общуват, пеят, разучават 
песни, плетат. 

По случай 10 години 
от създаване на Сдру-
жението на всички, с 
които са работили или са 
помагали на клубовете 
през годините, органи-
зацията е поднесла  по 
един юбилеен медал 
и плакет. Такъв знак за 
благодарност са получи-
ли  председателите на 
пенсионерските клубове, 
кметовете и кметските 
наместници, читалищ-
ните секретари, спонсо-
рите, заместник- кмето-
вете и кметът на община 
Каварна. Събитията за 
отбелязването на юби-
лея от създаването на 
сдружението завърши 
с тържествен юбилеен 
концерт в салона на чи-
талище „Съгласие”. 

Антоанета АНДОНОВА

10 години сдружение „Съюз на пенсионерите – 2004“ в Каварна

ВЪЗРАСТНИТЕ СЪХРАНЯВАТ И ПРЕДАВАТ ТРАДИЦИИТЕ

Изложба „Пазим традициите“ е експонирана в Художествената галерия в Каварна.

279 молби за отпус-
кане на целева помощ 
за отопление са пода-
дени в дирекция „Со-
циално подпомагане” 
от социално слаби лица 
в община Каварна до 
момента, съобщиха от 
дирекцията.  Приемът на 
заявления - декларации 
за отпускане на целева 
помощ за отопление 

за новия отоплителен 
сезон започна на 1 юли 
и ще продължи  до 31 
октомври.  Издадените 
заповеди за отпускане 
към 28 септември са 
195. Получили отказ са 
37 молби, 47 са в процес 
на обработка. 

Молбата се подава по 
постоянен адрес, в нея 
задължително  се заявява 

видът на ползваното ото-
пление - топлоенергия, 
електроенергия, твърдо 
гориво или природен газ, 
като при отопление на 
електроенергия се пред-
ставя за справка актуален 
клиентски / абонатен 
номер. Целевата помощ 
се отпуска за периода от 
5 месеца. 

Антоанета АНДОНОВА

Министерството на 
туризма обявява втори 
конкурс за детска рисун-
ка на тема „Моята ЕДЕН 
дестинация в България“ 
по случай 27 септем-
ври – Световния ден на 
туризма.

Инициативата е в из-
пълнение на проекта 
„Комуникационна кам-
пания за популяризи-
ране на дестинациите 
ЕДЕН в България – III из-
дание“, финансиран по 
програма COSME 2014 
-2020 г. на ЕС.

ЕДЕН дестинациите 
в България са 17 – Ям-
бол, Драгоман, Арди-
но, Чавдар, Мездра, 
С и л и с т р а ,  Л у к о в и т, 
Сандански, Кюстендил, 
Белоградчик, Белица, 
Сапарева баня, Кава-
рна, Враца, Странджа, 
Казанлък и Кърджали. 
Целта им е да популя-
ризират нетрадиционни 
и екологични форми на 
туризъм. Те са свързани 
с темите културен, воден 
туризъм, защитени тери-
тории и нематериално 

културно наследство.
Рисунките трябва да 

представят детското 
виждане на забележи-
телностите и атракци-
ите, намиращи се на 
територията на ЕДЕН 
дестинацията, която се 
представя – природни, 
културни, исторически 
обекти, обичаи, бит, съ-
бития, фестивали и др. 
Това ще помогне и да се 
популяризират допълни-
телно малко познатите 
туристически дестина-
ции и нетрадиционни-
те форми на туризъм, 
които биха впечатлили 
българските и чуждес-
транните туристи.

Конкурсът стартира 
на 27.09.2018 г., а край-
ният срок за участие е 
27.11.2018 г. включител-
но. В него могат да взе-
мат участие деца на въз-
раст между 7 и 14 години. 
Всеки, който желае да 
участва може да изпра-
ти своята рисунка по 
пощата или по куриер 
на адрес гр. София, ул. 
„Съборна“ №1, за Ми-

нистерството на тури-
зма. Всяка творба трябва 
да бъде придружена с 
декларация по образец. 
Получените рисунки 
ще бъдат разгледани 
от жури и най-добри-
те сред тях ще получат 
възможността да бъдат 
поставени на предви-
дените за изработване 
по проекта рекламни 
сувенири (картички и 
магнити), които ще бъ-
дат разпространявани 
в страната и в чужбина. 
На най-добрите авто-
ри ще бъдат връчени и 
грамоти. Допълнително 
ще бъде излъчена още 
една рисунка въз осно-
ва на гласуване (брой 
събрани харесвания) 
от  страна на потре -
бителите на фейсбук 
страницата на Минис-
терството на туризма. 
Имената на победи-
телите от конкурса ще 
бъдат публикувани до 
31 декември 2018 на 
интернет страницата 
на Министерството на 
туризма.

СОЦИАЛНО СЛАБИ ПОДАДОХА
279 МОЛБИ ЗА ОТОПЛЕНИЕ

КАВАРНА Е ЕДНА ОТ ЕДЕН 
ДЕСТИНАЦИИТЕ В БЪЛГАРИЯ

Продължение от 1 стр.
но дъждовното лято 
попречи на навременното 
прибиране на реколтата. 
Жътвата преди дъжда 
започна с високи добиви 
и много добри качествени 
показатели на зърното. 
След пороите зърното не 
успя да прокълне, защото 
го прибрахме навреме, 
но падна хектолитровото 
му тегло, а добивите - с 
50 – 60 килограма. От 
ечемика обаче сме до-
волни, защото го прибрах-
ме рано и получихме по 
790 килограма от декар и 
веднага го реализирахме 
на пазара. Оттам нататък 
обаче падна и качеството, 
и цената на продукцията. 
В началото на изкупната 
кампания цената на пше-
ницата беше стигнала 350 
– 370 лева за тон, но падна 
на 320 – 330 лева. Хора-
та като чуват за високи 
добиви, се настройват за 
високи ренти, но не знам 
дали ще може да ги да-
дем, рано е да се говори 
още за размер на рентата.

Продавате ли продук-
ция при тези цени?

Разделяме риска 50:50. 
Очаквахме цената на пше-

ницата да се задържи 
поне до 350 лева  при 
пшеницата, но няма та-
кава цена. Иде ренте-
но време и е възможно 
да продадем реколтата 
по-евтино. Всъщност е 
рано още и не трябва да 
бързаме. Освен това нито 
слънчогледът, нито царе-
вицата ни са продадени, 
има застой, дори търсене 

няма.
Какви са добивите от 

пролетните култура?
От слънчогледа получи-

хме по 303 килограма от 
декар, а от царевицата по 
840. За нашия район до-
бивите са добри, защото 
при тези култури разхо-
дите са по-малко и  край-
ният резултат ще бъде 
положителен. Но има и 

друго – през тази година,  
в резултат на високите 
добиви и по- голямото 
предлагане, се свлякоха 
изкупните цени. Мина-
лата година, например, 
продадохме слънчогледа 
за 585 лева за тон, а сега 
цената му варира между 
530 и 540 лева. Същото е и 
с царевицата. На „зелено“ 
тя се купуваше по 300 лева 
за тон, а сега се изкупува 
за 270 лева, дори и на по-
ниска цена.

Каква земя обработ-
вате и  какви култури ще 
сеете през тази есен?

Кооперацията стопанис-
ва общо 9 000 дка, обра-

ботват я 12 души, а през 
летните месеци наемаме 
двама – трима сезонни ра-
ботници за охрана. Имаме 
готовност да засеем 3200 
дка с пшеница, 1000 дка с 
ечемик, вече засяхме 1000 
дка  рапица. Мислехме 
да сеем нахут и леща, 
но виждам, че няма ни-
какъв пазар и смятам, че 
не трябва да рискуваме. 
Миналата година нахутът 
се е търгувал по 2.30 лева 
за килограм, а през тази 
година има сделки от 60 
стотинки до 80 стотинки, 
което си е пълен срив на 
пазара. 

Димитър АПОСТОЛОВ

Митка Златева, председател на Производствeно-търговска кооперация „Карвуна“:

ОЩЕ Е РАНО ДА МИСЛИМ ЗА РАЗМЕРА НА РЕНТАТА

Механизатори от ПТК „Карвуна“ извършват последни-
те дейности от предсеитбената подготовка на пло-
щите.
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БЪРЗА ПОМОЩ
 ■ Тел. 150, 8-30-05.

АПТЕКИ
 ■ Аптека “ЛАЛЕВА”, 

УЛ. “Г. Кирков” N 5 А, тел. 
8-51-17. Почивен ден- неделя

 ■ ЕТ “ВЕТ - САНОС”, Ве-
теринарна аптека, д-р Софка 
Стоянова; гр. Каварна, ул. “Д. 
Христов” N 8, дом. тел. 8-23-65, 
GSM 0887/307 343 - по всяко 
време.

 ■ ЕТ “ЙОАННА БАБА-
ДАЛИЕВА” – Агроаптека, гр. 
Каварна, ул. “Добротица” 81, 
тел. 0570/8-54-57, 0888/410 
075.

Лекарски кабинет
 ■ Д-Р ИВАНОВ – СПЕ-

ЦИАЛИСТ-НЕВРОЛОГ, 
преглежда всеки работен 
ден, сутрин от 9 до 12 ч., 
след обяд от 14 до 17 
ч., в сградата на “Евро-
футбол”; преглежда с 
направление по Здравна 
каса и осъществява посе-
щение по домовете, тел. 
0886/555 069.

СТОМАТОЛОГИЧНИ КАБИНЕТИ
 ■ Д-р Вера КАРЕЛИНА 

работи със Здравната каса, 
приема всеки ден в 5-ета-
жен блок “Витоша” от 9 до 
12 и от 15 до 18 ч., тел. 8-32-
05, GSM 0898/801 605. Д-р 
Веселина Захариева, 
стоматолог-специалист; д-р 
Николай Захариев – сто-
матолог. От понеделник до 
петък – от 8.00 – 12.00 ч. и от 
14.00 – 17.00 ч. Зъбни снимки, 
здравна каса. Телефони: 8 – 
55 – 93; 0888 89 93 93; 0889 
364 964

 ■ Д-р ПЛЕШКОВА - ра-
боти със Здравната каса 
- работно време: понеделник, 
сряда, петък - от 8.30 до 13 ч.; 
вторник и четвъртък - от 14 до 
18 ч. Тел. за справки: 8-23-20.

 ■ Д-р Лилия АТАНАСО-
ВА, стома-толог, приема от 
8.30 до 12 ч. в болницата, ет. I, 
кабинет 15, дом. тел. 8-54-07., 
работи със здравната каса 
GSM 0887/11 78 87

 ■ Зъболекарски каби-
нет – Д-Р НИ- КОЛАЙ РАШ-
КОВ. Намира се на общинския 
пазар. Работи по договор със 
ЗК и здравно неосигурени 
лица. Работно време: всеки 
делничен ден от 8.30 до 12.00 
ч. След обяд: от 14.30 до 18.00 
ч. Събота: от 8.30 до 12.00 ч. 
За спешни случаи – по всяко 
време. Сл. тел. 8-48-94, моб. 
0889/920 854.

БЕНЗИНО СТАНЦИИ
 ■ Б е н з и н о с т а н ц и я 

“АДМИРАЛ”, ул. България, 
работи денонощно. 

 ■ БУЛТРЕЙД” - горива, 
масла - на едро и дребно. 
Работно време денонощно. 
Тел. 8-61-70.

 ■ БРАТЯ ТОНЧЕВИ” 
ООД, ул. “България” 71, ра-
боти денонощно, тел. 8-53-00.

СПРАВОЧНИК

Електронното издание на вестника четете на сайта на община Каварна: www. kavarna.bg и фейсбук страницата на общината.

Състезателите от Клу-
ба по бойни спортове 
„Калиакра“ извоюваха 

ново високо постижение 
на международен тур-
нир по карате. На 20-ия 
турнир за „Купа Плевен“ 
възпитаниците на Ариф 
Арифов се окичиха със 

3 златни, 4 сребърни и 6 
бронзови медала и заеха 
шесто място в крайното 

комплексно класиране. 
Отборът на каварненски-
те каратеки бе съставен 
от деветима бойци, кои-
то участваха в повече от 
една категория. Затова 

броят на отличията им 
е по-голям от броя на  
състезателите.

Шампиони на турни-
ра станаха Дани Филев 
в стил ката, Грациела 
Йорданова (комите) и 
Яна Якимова (комите). 
Сребърни отличия спече-

лиха Ая Франк (комите), 
Дона Димитрова (коми-
те), Дамян Янев (комите) 
и Дани Филев (комите).

В комплексното отбор-
но класиране първи е 
отборът на Клуб „Петро-
макс“ от Плевен с 9 злат-
ни медала. Отборът на 
града домакин наброява-
ше 38 състезатели. Втори 
в отборното класиране е 
клуб „Шурикен“  от Кюс-
тендил, трети – „Динамо“ 
– Букурещ, Румъния.

В надпреварата в Пле-
вен участваха 22 българ-
ски отбора и по един от 
Румъния, Македония, 
Турция и Украйна.  Със 
своите деветима кара-
теки нашият отбор беше 
най-малоброен, но зара-
ди спечелените златни 
медали се класирахме 
сред първите шест на 
турнира, отбеляза Ариф 
Арифов. Следващият 
спортен форум, на кой-
то  възпитаниците му 
отново ще мерят сили 
на татамито, ще е на 6 
октомври на Междуна-
родния турнир по карате 
за купата „Дръстър“ в 
Силистра.

Факел

ТРИ ЗЛАТНИ, ЧЕТИРИ СРЕБЪРНИ И ШЕСТ 
БРОНЗОВИ МЕДАЛА ЗА КАРАТЕКИТЕ ОТ КАВАРНА

Деветимата каратисти от клуба по бойни спортове „Калиакра“ извоюваха 13 ме-
дала на турнира в Плевен.

Дойде есента и пави-
лиончето за риба на об-
щинския пазар в Кава-
рна се изпълни с морски 
дарове. Сафрид, харип, 
хамсия, дребен и едър 
чернокоп, зарган, илария, 
барбуня. Да се чудиш 
какво да си купиш. Преди 
ден на тезгяха се появи и 
каса с едър паламуд. Не 
малки циганки, а едри 
торуци, както ги наричат 
рибарите.  Сутрин е и 
собственикът на даляна 
- Чечито, както наричат 
Муса Айваз, е още в мага-
зинчето. Докарал рибата 
и облегнат на стената, 
наблюдава купувачите, 

които пазарят от дъщеря 
му. 

Е, при това разнообра-
зие не може да не си дово-
лен! Най-после настъпи и 
вашето време, - подкачих 
Чечито. Имах предвид 
паламуда, който приемах 
като знак за изобилие и 
печалба за тайфата му.

Отговорникът на даля-
на обаче смръщи веж-
ди и за моя изненада 
поклати отрицателно с 
глава. Изпсува цветисто 
и добави: - Нищо такова, 
мой човек, дори обратно 
– ей, тази риба ни обрича 
на глад! И обяснява защо 
не се радва на паламуда.

Има ли паламуд, друга 
риба няма как да има в 
морето. Защото каквото 
се изпречи пред очите  
на този хищник, попада 
между зъбите му. Паса-
жите от паламуд  дейст-
ват като тралове и уни-
щожават всичко наред. 
А тези, които оцелеят, 
бягат навътре в морето и 
мрежите на даляна оста-
ват празни. Затова - едва 
започнал, риболовният 
сезон, скоро приключва. 
А като няма риба, хората 
му недоволстват, настоя-
ват да вдигнат мрежите и 
да си ходят в Балчик.

Димитър АПОСТОЛОВ

ЗАЩО ДАЛЯНДжИИТЕ 
НЕ ОБИЧАТ ПАЛАМУДА

СПОРТЕН КЛУБ „РИНГ“
 УВЕДОМЯВА, 

че желаещите да се занимават с кик бокс 
могат да го направят в залата по кик бокс в 

ОУ“ Й. Йовков“, 
записвания всеки ден от 18.00 ч.

Тел. за информация: 0897944188 
/Ердоан Демиров/

Щандът на магазинчето на даляна е отрупан с разнообразна черноморска прясна 
риба.

НАД 100 КНИГИ
ДАРЕНИЕ ЗА
БИБЛИОТЕКАТА

Над 100 нови и запазе-
ни книги и списания полу-
чи като дарение библио-
теката към НЧ „Съгласие- 
1890“ в Каварна. Сред 
дарените книги могат да 
бъдат открити българска 
и чужда художествена ли-
тература, детски книжки, 
краезнание, езотерика, 
духовно израстване. Има 
и няколко книги на ан-
глийски език. Дарителят 
е пожелал да остане ано-
нимен. След като бъдат 
обработени книгите ще 
бъдат пуснати в обра-
щение за читателите на 
библиотеката, съобщават 
от читалището.

Факел

Драматичен театър 
„Стоян Бъчваров“ – Ва-
рна,  отправя своето 
предложение към децата 
от Каварна: спектакълът 
„Сън“ е пиеса - феерия, 
красива, поучителна и 
предизвикателна!

 Младата авторка на 
драматургични текстове 
Магда Борисова, която 
вече издаде първата си 
книга „Пиеси за деца“, 
спечели преди време кон-

курса за детска пиеса на 
Варненския драматичен 
театър със „Сън“, а след 
това бе отличена и с други 
награди. В „Сън” авторка-
та засяга важни житейски 
теми на достъпен за мла-
дата аудитория език.

Очакваме ви, деца 
от 7 до 107 години, на 
11 октомври 2018 г. от 
14.00 часа в салона на 
НЧ „Съгласие 1890“! Вход 
4 лева.

ПИЕСА – ФЕЕРИЯ, 
КРАСИВА, ПОУЧИТЕЛНА

Един спектакъл на 
любовта с Бойка Вел-
кова и Ивайло Захари-
ев. Музикална среда и 
музика: Теодосий Спа-
сов. Хореография: Татя-
на Соколова. Визуална 
среда: Яна Дворецка.
Актрисата Бойка Велкова 
режисира и играе в пър-
вия по рода си за България 
музикално-поетичен спек-
такъл „Усещане за любов“. 
Зрителите ще съпрежи-
веят едни от най-ембле-

матичните творби на све-
товната любовна лирика, 
драматургия, изобрази-
телно изкуство и музика – 
Шекспир, Тенеси Уилямс, 
Реноар, Гогол, Петрарка, 
Робърт Бърнс, Микелан-
джело, Бокачо, Емили 
Дикинсън, Пикасо, Рилке, 
Верди, Лорка, Шопен и 
много други.

Заповядайте на 12 ок-
томври 2018 г. от 18.00 
часа в салона на НЧ „Съ-
гласие – 1890“.

Афиш

„УСЕЩАНЕ ЗА ЛЮБОВ“


